
Wiadomości Adwokatury 16 września 2022 r.

Posiedzenie plenarne Naczelnej Rady Adwokackiej
9-10 września 2022
•    Naczelna Rada Adwokacka zdecydowała o złożeniu w trybie petycji projektu ustawy o
szczególnych zasadach prowadzenia działalności gospodarczej polegającej na
świadczeniu pomocy prawnej, tj. projektu zmierzającego do uregulowania rynku
świadczenia pomocy prawnej w Polsce.
•    Naczelna Rada Adwokacka uchwaliła punktowe zmiany w Zbiorze Zasad Etyki i
Godności Zawodu, które wejdą w życie 1 października 2022 r.
•    Naczelna Rada Adwokacka upoważniła Prezydium NRA do poinformowania Prezesa
Rady Ministrów o naruszeniu przez Ministra Sprawiedliwości prawa w zakresie nie
zasięgnięcia opinii NRA co do zmiany stawek adwokackich i za sprawy z urzędu. 
•    NRA omówiła ewentualne formy protestu przeciwko rażąco niskim stawkom
adwokackim za sprawy prowadzone z urzędu. 
•    NRA przyjęła także uchwały:
- w sprawie szczegółowych wymogów wynikających z ustawy z 1 marca 2018 r. o przeciwdziałaniu
praniu pieniędzy oraz finansowaniu terroryzmu (ustawa AML) w zakresie dotyczącym świadczenia
pomocy prawnej oraz wyników konsultacji przeprowadzonych w środowisku adwokackim.
- w sprawie sprawozdania z działalności Adwokatury za rok 2021 i złożenia sprawozdania
Prezydentowi Rzeczypospolitej Polskiej.
- w sprawie korzystania przez członków Palestry z mediów społecznościowych
 
•    Przedyskutowano projekt zmian w regulaminie działania rzeczników dyscyplinarnych. 
•    Przedyskutowano sprawę zmian w zasadach grupowego ubezpieczenia OC adwokatów
•    Omówiono zasady zatrudniania aplikantów adwokackich
•    Kontynuowano prace nad zmianami w Regulamin wykonywania zawodu adwokata

 

 

Członkowie NRA minutą ciszy uczcili pamięć adw. Andrzeja Trypensa, zmarłego w lipcu br. Pan
Mecenas był zasłużonym samorządowcem, w latach 90-tych pełnił między innymi funkcje skarbnika i
sekretarza Naczelnej Rady Adwokackiej. Odznaczony Złotym Krzyżem Zasługi, Medalem 70-lecia
Adwokatury Polskiej oraz odznaką "Adwokatura Zasłużonym".

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, poinformował o rezygnacji adw. Katarzyny Bilewskiej z funkcji
członka Naczelnej Rady Adwokackiej.

Prezes NRA podziękował dziekanom okręgowych rad adwokackich za organizację i godną oprawę
uroczystości ślubowań adwokackich, w których biorą również udział członkowie Prezydium NRA.

Adw. Rosati zreferował swoje działania jako prezesa NRA oraz działania Prezydium NRA od ostatniego
posiedzenia NRA.

Legislacja

Prezes NRA szczegółowo podsumował dotychczasowe działania w sprawie wniosku do Trybunału
Konstytucyjnego skierowanego przez grupę posłów, na czele której stoi poseł Solidarnej Polski, w
sprawie o sygn. akt K 6/22. Stanowisko NRA oraz towarzyszące mu stanowiska okręgowych rad
adwokackich odbiły się szerokim echem w mediach. Prezes Rosati przypomniał, ze stanowisko zajęła
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również Krajowa Rada Radców Prawnych wraz ze wszystkimi radami okręgowymi.

Prezes NRA zreferował także działania podejmowane w sprawie stawek adwokackich oraz propozycji
zmian w systemie nieodpłatnej pomocy prawnej. Tu podziękował za zaangażowanie adw. Dorocie
Kulińskiej, dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych NRA oraz adw. Aleksandrowi
Krysztofowiczowi, stałemu przedstawicielowi NRA w Radzie Nieodpłatnej Pomocy Prawnej,
Nieodpłatnego Poradnictwa Obywatelskiego oraz Edukacji Prawnej i adw. Mariuszowi Hassie,
przewodniczącemu Zespołu ds. Reformy Nieodpłatnej Pomocy Prawnej  ILiPP.

NRA zapoznało się także z krytyczną opinią na temat nowelizacji Kodeksu karnego, zaostrzającej
politykę karną, a także z aktualnym stanem procesu legislacyjnego w odniesieniu do projektu ustawy
obejmującego propozycję zmian przedstawionych przez Naczelną Radę Adwokacką w zakresie
rozszerzenia kręgu podmiotów uprawnionych do wykonywania praw zmarłego pokrzywdzonego,
oskarżyciela posiłkowego i oskarżyciela prywatnego o spadkobiercę zmarłego.

Prezes NRA poinformowało o złożeniu do Europejskiego Trybunału Praw Człowieka w dniu 18 lipca
2022 r. opinii Naczelnej Rady Adwokackiej w przedmiocie skarg pacjentów Krajowego Ośrodka
Zapobiegania Zachowaniom Dyssocjalnym w Gostyninie przeciwko Polsce. Naczelna Rada
Adwokacka zwróciła uwagę na szereg problemów prawnych związanych z funkcjonowaniem KOZZD.

Prezes NRA poinformował także o intensyfikacji prac Społecznej Komisji Kodyfikacyjnej. Prezydium
powołało w jej skład: adw. dr. Andrzeja Malickiego, adw. Andrzeja Tomaszka, adw. prof. Andrzeja
Olasia i prof. Mariusza Bogusza.

Aplikacja

Prezes poinformował o powołaniu składu redakcji Młodej Palestry na nową, roczną kadencję.

Prezes NRA zwrócił też uwagę na wyniki egzaminu adwokackiego, który z pozytywnym wynikiem
ukończyło 82 proc. zdających.

Nominacje i nagrody

Prezes NRA poinformował, że Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej przyznało odznakę
„Adwokatura Zasłużonym” Prezesowi Sądu Najwyższego, Sędziemu Sądu Najwyższego w stanie
spoczynku, wybitnemu adwokatowi ‒ Panu Stanisławowi Zabłockiemu oraz sędziemu Lechowi
Gardockiemu, Pierwszemu Prezesowi Sądu Najwyższego, Sędziemu Sądu Najwyższego w stanie
spoczynku, wybitnemu adwokatowi. Wręczenia odznak będzie miało miejsce podczas posiedzenia
plenarnego NRA w październiku w Krakowie.

W tej części referatu przekazano informację, że na wniosek adw. dr Katarzyny Golusińskiej,
przewodniczącej Komisji ds. Równego Traktowania NRA, Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej
powołało koordynatorów dostępności przy NRA. Zostały nimi adw. Katarzyna Heba i adw. Paulina
Krakowiak.

Prezes Rosati przypomniał, że adwokat Katarzyna Heba jest kandydatką do tytułu Światowego Idola
Niewidomych i Słabowidzących i można oddać na jej kandydaturę głos za pośrednictwem strony
https://idol.szansadlaniewidomych.org/vote/2277

Prezes NRA zachęcił także na wsparcie kandydatury aplikantki adwokackiej Klaudii Bolesławskiej do
tytułu Mistrza Mowy Polskiej oraz poinformował, że 9 czerwca Dr Hanna Machińska, zastępczyni
Rzecznika Praw Obywatelskich, została laureatką II edycji Ogólnopolskiego Konkursu o Nagrodę
"Złotej Temidy". Kandydaturę dr Machińckiej zgłosiło Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej,
zgodnie z uchwałą podjętą jednogłośnie 28 kwietnia 2022 r.
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Informatyzacja wymiaru sprawiedliwości 

Prezes NRA mówił też o interwencjach w sprawie błędów funkcjonowania Portalu Informacyjnego
sądów powszechnych, które dzięki temu zostały usunięte. Zachęcił dziekanów do zgłaszania uwag i
problemów związanych z użytkowaniem Portalu.

Dzięki petycji adw. Karola Pachnika, posłowie przyjęli w nowelizacji ustawy – Prawo o postępowaniu
przed sądami administracyjnymi możliwość poszerzenia, na wniosek adresata, form doręczania pism
w postępowaniach przed sądami administracyjnymi, także w wykorzystaniem skrzynki pocztowej.

Prezes Rosati poinformował, że przesunięto termin wejścia w życie obowiązku posiadania przez
adwokatów adresu do doręczeń elektronicznych, wskazany uprzednio przez ministerstwo
sprawiedliwości na 5 lipca 2022 r. Nowy termin ma być ogłoszony w formie komunikatu. Prokuratura
zaś zachęca do przeglądania akt zdigitalizowanych postępowań przygotowawczych w sprawach
karnych na portalu www.portalzewnetrzny.prokuratura.gov.pl.

Naczelna Rada Adwokacka podpisała porozumienie z Ministrem Cyfryzacji dotyczące wdrożenia
produkcji elektronicznej legitymacji adwokata, aplikanta adwokackiego, prawników zagranicznych
oraz adwokatów niewykonujących zawodu w pierwszym kwartale 20223 roku. Elektroniczna
legitymacja powiązana będzie z aplikacją publiczną mObywatel, będzie dostępna na urządzeniach z
systemem Android oraz iOS.

Działalność publiczna

Ogólnopolskie Porozumienie Samorządów Zaufania Publicznego, którego sekretarzem jest adw.
Magdalena Koczur-Miedziejko, organizuje pierwszy Ogólnopolski Dzień Otwarty Samorządów
Zawodów Zaufania Publicznego, zaplanowany 24 września w Warszawie.

Odbył się finał II edycji Tour de Konstytucja – 27 sierpnia w Warszawie. W projekt zaangażowana była
z ramienia NRA, współorganizatora, Komisja Wizerunku. 

Naczelna Rada Adwokacka przekazała 14 czerwca 200 tys. zł Fundacji UNAWEZA na pomoc
ukraińskim dzieciom, które zostały ewakuowane z powodu wojny do Polski. Pieniądze pochodzą z
wewnątrzsamorządowej zbiórki "Adwokaci dla Ukrainy", przeprowadzonej za pośrednictwem portalu
Zrzutka.pl. NRA zdecydowała o przekazaniu środków zebranych w tej zbiórce na rzecz ukraińskich
dzieci szukających schronienia przed wojną w Polsce. Umowę o przekazaniu środków podpisali 14
czerwca br.: Martyna Wojciechowska, prezes Fundacji UNAWEZA, adw. Przemysław Rosati, prezes
NRA oraz adw. Bartosz Grohman, sekretarz NRA.

Z przekazanych środków skorzystało Stowarzyszenie Rodzicielstwa Zastępczego Jedno Serce, które
we współpracy z Fundacją UNAWEZA zorganizowało wyjazd terapeutyczno-wakacyjny dla dzieci,
które znalazły w Polsce schronienie przez wojną w Ukrainie. Na wakacje wyjechało 130 dzieci.
Stowarzyszenie przesłało NRA podziękowania.

Porozumienia o współpracy

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA podpisał w imieniu Naczelnej Rady Adwokackiej porozumienie o
współpracę z wydawnictwem C.H.Beck, która opierać się będzie przede wszystkim na popularyzacji i
wdrażaniu produktów elektronicznych przydatnych w pracy adwokata.

Sukcesywnie podpisywane są porozumienia o współpracy z uczelniami wyższymi. Do tej pory z:
Uniwersytetem Szczecińskim, Uniwersytetem Rzeszowskim, Uniwersytetem Gdańskim,
Uniwersytetem Humanistycznospołeczny SWPS, Uniwersytetem Śląskim, Politechniką Warszawską,
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Uczelnią Łazarskiego w Warszawie, Uniwersytetem w Białymstoku, Uniwersytetem Technologiczno-
Humanistycznym w Radomiu, Uniwersytetem Wrocławskim. W planach jest podpisanie porozumienia
z uczelnią im Jana Kochanowskiego w Kielcach. Ta współpraca zaowocuje m.in. organizacją Dnia
Adwokata.

Prezes NRA spotkał się z dyrektorem Departamentu Porządku i Bezpieczeństwa Wewnętrznego
Najwyższej Izby Kontroli w sprawie współpracy NRA i NIK w zakresie zagadnień związanych ze
zmianami legislacyjnymi w odniesieniu do wypracowania nowego mechanizmu kontroli nad służbami
specjalnymi w Polsce.

Współpraca zagraniczna

Prezes NRA poinformował o wspieraniu przez NRA projektu FACILEX, finansowanego przez Unię
Europejską, który polega na analizie wdrażania i stosowania europejskiego nakazu aresztowania,
europejskiego nakazu dochodzeniowego, a także nakazów zamrożenia i konfiskaty w dziewięciu
państwach członkowskich UE. Od grudnia 2022 r. do projektu dołączają eksperci z Uniwersytetu
Wrocławskiego.

Podczas 50. Konferencji Prezesów Adwokatur Europejskich w Wiedniu Naczelną Radę Adwokacką
reprezentowali adw. Bartosz Grohman, sekretarz NRA oraz adw. Wojciech Bagiński - przewodniczący
Komisji ds. Zagranicznych NRA. Delegacje adwokatur europejskich podpisały "Deklarację
europejskich prawników we wspieraniu praworządności". Jako jedyny przedstawiciel samorządu
europejskiego o głos został poproszony przewodniczący Polskiej Delegacji do CCBE, a zarazem
sekretarz NRA adw. Bartosz Grohman.

Komisja Europejska opublikowała coroczne sprawozdanie na temat praworządności w państwach
członkowskich. Sprawozdanie zawiera zalecenia skierowane do poszczególnych państw. Zdaniem
Komisji Europejskiej, w Polsce nadal zagrożona jest niezależność wymiaru sprawiedliwości. Z kolei
Sprawozdawca Specjalny ONZ ds. niezależności sędziów i prawników - Diego Garcíi-Sayána wydał
raport zawierający także zalecenia dla Państw Członkowskich, dotyczące sposobów ochrony osób
wykonujących zawody prawnicze.

Oba te dokumenty są dostępne w języku polskim na stronie adwokatura.pl.

Podczas posiedzenia Prezydium NRA 7 lipca gościła delegacja Ukraińskiej Izby Adwokackiej w
składzie: prezes Ukraińskiej Izby Adwokackiej – adw. Lydia Izowitowa, adw. Ihor Kolesnikov, sekretarz
i adw. Iryna Vasyluk, kierownik Centrum Studiów Adwokackich i Prawniczych UNBA. Wyrazili oni
wdzięczność za okazaną przez Polaków pomoc. Prezes ukraińskiej adwokatury podkreślała ogromne
wsparcie jakie adwokaci z całego świata okazali adwokatom ukraińskim. W żadnej innej profesji nie
okazano tyle zawodowej solidarności. Następnie prezes Izowitowa uhonorowała odznaczeniem
ukraińskiej adwokatury: „Obrońca Adwokatury Ukrainy” prezesa NRA.

Sprawy bieżące

Prezes NRA podkreślił, że stałym zwyczajem stało się zapraszanie Rzecznika Dyscyplinarnego
Adwokatury oraz Prezesa Wyższego Sądu Dyscyplinarnego na posiedzenia Prezydium NRA i zachęcił
dziekanów do podobnej praktyki na posiedzeniach izb.

Adw. Ewa Krasowska przedstawiła sprawozdanie z działań Rzecznika Dyscyplinarnego Adwokatury.

Swoje sprawozdanie przedstawił także adw. Jacek Ziobrowski, prezes Wyższego Sądu
Dyscyplinarnego Adwokatury.

Adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA zreferował sprawę poszukiwania nieruchomości na potrzeby
biura Naczelnej Rady Adwokackiej. Szczegóły przedstawił Łukasz Tkacz, dyrektor biura NRA. Sprawę
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koordynuje - przy udziale adw. Henryka Stabli, skarbnika NRA - adw. Bartosz Grohman, sekretarz
NRA.

Stawki adwokackie i wysokość „urzędówek”

Ważnym tematem posiedzenia była kwestia wysokości stawek adwokackich i stawek za prowadzenie
spraw z urzędu.

Naczelna Rada Adwokacka, po dyskusji, stwierdziła, że Minister Sprawiedliwości wydając
rozporządzenie zmieniające rozporządzenie w sprawie opłat za czynności adwokackie oraz
rozporządzenie zmieniające rozporządzenie w sprawie ponoszenia przez Skarb Państwa kosztów
nieopłaconej pomocy prawnej udzielonej przez adwokata z urzędu nie zasięgnął opinii NRA, co jest
wymagane właściwymi przepisami prawa. Jednocześnie Naczelna Rada Adwokacka upoważniła
Prezydium NRA do poinformowania Prezesa Rady Ministrów o naruszeniu prawa przez Ministra
Sprawiedliwości.

Adw. Dorota Kulińska, dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych NRA, poinformowała o
działaniach Instytutu zmierzających do przygotowania projektu ustawy regulującej wysokość stawek
za sprawy z urzędu, by przenieść tę kwestię na poziom ustawowy.

NRA przedyskutowała propozycje form adwokackiego protestu przeciwko rażąco niskim stawkom w
sprawach prowadzonych z urzędu – podkreślając, że musi to być protest, który nie będzie uchybiał
godności zawodu, nie będzie łamał obowiązującego prawa, a także nie sparaliżuje prac sądu.
Naczelna Rada Adwokacka przyjęła rekomendacje dla izb adwokackich co do dalszego działania w tej
sprawie; koordynację powierzono Prezydium NRA.

Adw. Dorota Kulińska przedstawiła projekt wydania poradnika dla sędziów i dla adwokatów,
zawierającego przepisy prawa, ale również zbiór orzeczeń obejmującego zasady zasądzania zwrotu
kosztów adwokatom prowadzącym sprawy z urzędu, jako materiału wspierającego adwokatów w
zakresie zasądzania przez sędziów tych kosztów.

System nieodpłatnej pomocy prawnej i nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego

Adw. Dorota Kulińska zrelacjonowała prace Rady Nieodpłatnej Pomocy Prawnej, Nieodpłatnego
Poradnictwa Obywatelskiego oraz Edukacji Prawnej nad zmianami w systemie nieodpłatnej pomocy
prawnej, w których uczestniczyli przedstawiciele Adwokatury: stały przedstawiciel NRA w Radzie
NPPNPO, adwokat Aleksander Krysztofowicz i delegowany przez Prezesa NRA adwokat Mariusz
Hassa, przewodniczący Zespołu ds. Reformy Nieodpłatnej Pomocy Prawnej ILiPP. Rada rozpatrywała
projekt zmian w ustawie o nieodpłatnej pomocy prawnej. Najbardziej niepokojąca dla samorządu
adwokackiego jest propozycja przekazania punktów nieodpłatnej pomocy prawnej organizacjom
pozarządowym. W projekcie zapisano także zniesienie składania oświadczeń, na podstawie których
obywatel korzysta z nieodpłatnej pomocy prawnej w punktach NPP. Jest też propozycja
automatycznej waloryzacji wynagrodzeń za dyżury w systemie poradnictwa prawnego – coś, czego
nie proponuje się adwokatom w sprawach z urzędu. Projekt przewiduje również karę pieniężną za
spóźnienie się prawnika na dyżur. W związku z wieloma zastrzeżeniami, zgłaszanymi nie tylko przez
przedstawicieli Adwokatury, posiedzenie Rady przerwano i odroczono do 7 października br.
zobowiązując m.in. NRA do złożenia do dnia 22 września pisemnych uwag odnośnie przedstawionego
na posiedzeniu projektu ustawy.

Prezes Rosati poinformował, że Fundacja Adwokatury została zarejestrowana i będzie mogła
startować w konkursach o prowadzenie nieodpłatnych punktów pomocy prawnej, co dodatkowo
zabezpieczy udział adwokatów w dyżurach w tych punktach.

Regulacja rynku pomocy prawnej
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Naczelna Rada Adwokacka omówiła, a następnie przyjęła przygotowaną przez Prezesa NRA uchwałę
w sprawie złożenia w interesie publicznym petycji dotyczącej inicjatywy ustawodawczej o
szczególnych zasadach prowadzenia działalności gospodarczej polegającej na świadczeniu pomocy
prawnej, co jest także wykonaniem uchwały Krajowego Zjazdu Adwokatury.

(czytaj uchwałę)

Zgodnie z uchwałą NRA postanawia wystąpić do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, Rady
Ministrów, Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz Senatu Rzeczypospolitej Polskiej z petycjami w
interesie publicznym w sprawie podjęcia inicjatywy ustawodawczej mającej na celu zmianę
przepisów prawa, tj. przyjęcia ustawy o szczególnych zasadach prowadzenia działalności
gospodarczej polegającej na świadczeniu pomocy prawnej. Do uchwały załączony jest projekt takiej
ustawy, która określa, że działalność gospodarczą polegającą na świadczeniu pomocy prawnej mogą
wykonywać wyłącznie: adwokaci, radcowie prawni, prawnicy zagraniczni oraz inne podmioty
wykonujące czynności wchodzące w zakres pomocy prawnej, uprawnione do ich wykonywania na
podstawie ustaw i w zakresie oraz formach w nich określonych.

Informatyzacja Adwokatury

Prezes NRA zreferował sprawy związane z postępującą informatyzacją Adwokatury, zachęcając
dziekanów do wdrażania w izbach systemu eSOA, który sukcesywnie zyskuje nowe, przydatne
funkcjonalności.

Zaprezentował także projekt „cyfrowej kancelarii” przygotowywany w kooperacji z wydawnictwem
Wolters Kluwer na bazie platformy legal desk. To cyfrowe narzędzia ułatwiające i usprawniające
codzienną pracę adwokatów.

Prezes Rosati zreferował projekt dobrych praktyk dotyczących cyberbezpieczeństwa w działalności
kancelarii adwokackich i pracy adwokata, przygotowany przez Instytut LegalTech NRA. NRA po
zapoznaniu się z dokumentem skierowała projekt do publicznych konsultacji środowiska
adwokackiego. Do 30 października zbierane będą opinie adwokatów, a następnie projekt ponownie
będzie przedmiotem debaty NRA – w listopadzie br.

Działania rzeczników dyscyplinarnych

Naczelna Rada Adwokacka przedyskutowała projekt uchwały w przedmiocie zmiany uchwały nr
50/2018 NRA z 24 listopada 2018 r. Regulamin działania rzeczników dyscyplinarnych i zastępców
rzeczników dyscyplinarnych oraz trybu i sposobu ich wyboru. Po naniesieniu poprawek, NRA
skierowała projekt uchwały do konsultacji wśród izbowych rzeczników dyscyplinarnych.

Uchwała ws. ustawy AML

Adw. Andrzej Zwara przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowych wymogów wynikających z
ustawy z 1 marca 2018 r. o przeciwdziałaniu praniu pieniędzy oraz finansowaniu terroryzmu (ustawa
AML) w zakresie dotyczącym świadczenia pomocy prawnej oraz wyników konsultacji
przeprowadzonych w środowisku adwokackim. NRA po krótkiej dyskusji przyjęła uchwałę, co jest
wykonaniem uchwały Krajowego Zjazdu Adwokatury.

(czytaj uchwałę)

Grupowe ubezpieczenia OC adwokatów

Adw. Bartosz Tiutiunik zreferował sprawę ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej adwokatów,
przedstawiając propozycje zmian w umowie technicznej z ubezpieczycielem, które pozwolą izbom
adwokackim wyłączać z umowy grupowego ubezpieczenia adwokatów nie uiszczających składek.
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Zmiany pozwolą na nieobciążanie izb tymi należnościami.

NRA przedyskutowało propozycje.

Zmiany w Kodeksie Etyki

Adw. Przemysław Stęchły, przewodniczący Zespołu ds. opracowania projektu zmian w Zbiorze Etyki
Adwokackiej i Godności Zawodu, zreferował postęp prac na zmianami w kodeksie etyki oraz wyniki
konsultacji przeprowadzonych w środowisku adwokackim.

Zapowiedział dodatkową ankietę skierowaną do wszystkich adwokatów, badającą oczekiwania
środowiskowe co do zmian w zakresie możliwości stosowania reklamy i ewentualnego wprowadzenia
zakazu współpracy z firmami odszkodowawczymi.

Pod obrady Naczelnej Rady Adwokackiej poddany został wypracowany projekt zmian w Kodeksie
etyki, obejmujących paragrafy: 11, 17, 27, 30, 33, 34, 35, 63, 67. Członkowie NRA przedyskutowali
projekt i zaproponowali do niego poprawki.

Naczelna Rada Adwokacka, po przegłosowaniu zgłoszonych poprawek i przyjęciu uchwały
zmieniającej zasady etyki we wskazanym zakresie, upoważniła Prezydium Naczelnej Rady
Adwokackiej do ustalenia tekstu jednolitego Zbioru Zasad Etyki Adwokackiej i Godności Zawodu.

(czytaj uchwałę)

Sprawozdanie z działalności Adwokatury za 2021 r. składane Prezydentowi RP

Adw. Bartosz Tiutiunik przedstawił projekt sprawozdania z działalności adwokatury wraz z
informacjami problemowymi za rok 2021, składanego Prezydentowi RP.

Naczelna Rada Adwokacka uchwaliła sprawozdanie z działalności Adwokatury za okres od 1 stycznia
2021 roku do 31 grudnia 2021 roku i postanawia złożyć sprawozdanie Prezydentowi Rzeczypospolitej
Polskiej.

Akcje wizerunkowe i społeczne

Prezes NRA podziękował dziekanom oraz adwokatom za zaangażowanie i udział w Tour de
Konstytucja. Przedstawił także propozycję ze strony organizatorów przystąpienia NRA do trzeciej
edycji projektu w charakterze głównego partnera. NRA omówiło także kwestię finansową związaną z
tym partnerstwem.

Adw. Justyna Mazur, przewodnicząca Komisji Wizerunku, podsumowała udział Adwokatury w Tour de
Konstytucja – na przestrzeni 3 miesięcy w 70 przystankach wzięło udział 180 przedstawicieli Palestry,
adwokatów i aplikantów adwokackich.

Omówiła projekty akcji społecznych i działań wizerunkowych, przygotowane przez Komisję
Wizerunku: akcję edukacyjną o udziale obywateli w wyborach, współpracę z Fundację UNAWEZA przy
akcji społecznej dotyczącej wsparcia opieki psychiatrycznej dzieci (Komisja przygotowała poradnik o
prawach małoletnich przysługujących im w domu, szkole, jednostkach medycznych i w internecie).

Przedstawiła także propozycję, aby ustanowić święto Adwokatury na 8 kwietnia, ze względu na
odwołanie do historii: 8 kwietnia 1911 r. odbyło się pierwsze Walne Zgromadzenie Związku
Adwokatów Polskich. W trakcie dyskusji członkowie NRA zaproponowali alternatywne terminy,
nawiązujące m.in. do historycznie ważnych Krajowych Zjazdów Adwokatury.

Adw. Dariusz Lipski, wiceprzewodniczący Komisji Wizerunku NRA, opowiedział o pracach nad
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zorganizowaniem Dnia z Adwokatem na uczelniach wyższych – wykorzystując fakt podpisywania
porozumień o współpracę NRA z uczelniami wyższymi.

Cyfrowe Muzeum Adwokatury

Adw. Paweł Gieras, prezes Ośrodka Badawczego Adwokatury, zaprezentował projekt Cyfrowe
Muzeum Adwokatury. Przypomniał, że oprócz zbiorów Muzeum Adwokatury przechowywanych w
tradycyjnej formie, obecnie ulokowanych w Izbie Adwokackiej w Łodzi, istnieje Wirtualne Muzeum
Adwokatury, które znaleźć można w zakładce strony adwokatura.pl. Adw. Gieras proponuje
powiększenie zbiorów wirtualnego muzeum oraz zmianę ich cyfrowej ekspozycji.

Izba krakowska dysponuje pomieszczeniem, które może udostępnić na potrzeby siedziby Cyfrowego
Muzeum Adwokatury. Tam można umieścić narzędzia multimedialne do przeglądania
zdigitalizowanych zbiorów muzealnych. Jednocześnie funkcjonowałaby strona internetowa cyfrowego
muzeum. Adw. Gieras zaprezentował rozwiązania techniczne oraz kwestie finansowe.

Regulamin wykonywania zawodu adwokata

Adw. dr Agnieszka Zemke-Górecka, wiceprezes NRA, omówiła projekt Regulaminu wykonywania
zawodu adwokata indywidualnie lub w spółkach i wyniki konsultacji przeprowadzonych w środowisku
adwokackim.

Po dyskusji i zgłoszonych w jej toku zastrzeżeniach, a także dostrzegając konieczności dalszych prac
nad projektem, NRA postanowiła kontynuować rozpatrywanie zmian w Regulaminie na następnym
posiedzeniu plenarnym.

Zasady zatrudniania aplikantów adwokackich

Adw. Bartosz Tiutiunik poinformował o pytaniach Ministra Sprawiedliwości skierowanych do NRA,
związanych z zasadami i warunkami zatrudniania aplikantów adwokackich. Wiceprezes NRA
podziękował dziekanom za przesłanie w lipcu br. odpowiedzi na pytania, na jakich zasadach
zatrudniani są aplikanci u patronów w poszczególnych izbach - na bazie tych odpowiedzi powstała
odpowiedź do ministerstwa. Zebrane w 24 izbach dane nie potwierdzają tezy o częstych
przypadkach braku wynagrodzenia za pracę aplikanta. W piśmie do ministerstwa NRA podkreśla, że
stoi na stanowisku, że aplikantowi adwokackiemu za wykonaną pracę na rzecz patrona lub innego
adwokata należy się wynagrodzenie uwzględniające charakter zatrudnienia, szkoleniowy charakter
aplikacji adwokackiej i obowiązujące w tym zakresie przepisy prawa.

Naczelna Rada Adwokacka zwróciła się do Komisji aplikacji adwokackiej o współpracę z Zespołem
wypracowującym zmiany w Regulaminie wykonywania zawodu adwokata o opracowanie propozycji
rozwiązań sygnalizowanych problemów.

Koordynatorzy dostępności

Adw. dr Katarzyna Golusińska, przewodnicząca Komisji do spraw równego traktowania NRA,
zaapelowała do dziekanów o powoływanie w Izbach koordynatorów dostępności. Prezydium NRA
powołało koordynatorów dostępności przy NRA. Zostały nimi adw. Katarzyna Heba i adw. Paulina
Krakowiak. Do zadań koordynatorów izbowych należeć będzie: wspieranie osób ze szczególnymi
potrzebami w dostępie do usług świadczonych przez adwokatów oraz wsparcie członków izb,
będących osobami ze szczególnymi potrzebami w dostępie do usług świadczonych przez ograny izb.

Uchwała w sprawie korzystania przez członków Adwokatury z mediów społecznościowych

Adw. Bartosz Tiutiunik omówił projekt uchwały w sprawie wykorzystywania przez adwokatów i
aplikantów adwokackich z mediów społecznościowym. W uchwale Naczelna Rada Adwokacka
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przypomina, że obecność i aktywność adwokatów oraz aplikantów adwokackich w mediach
społecznościowych powinna w swojej treści i formie respektować zasady związane z godnością
zawodu adwokata i ich nie naruszać.

Po dyskusji NRA przyjęła uchwałę.

(czytaj uchwałę)

Kolejne posiedzenie plenarne NRA odbędzie się w październiku br. 
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Naczelna Rada Adwokacka chce uregulowania
rynku pomocy prawnej
•    Pomoc prawna w Polsce (doradztwo prawne, reprezentacja przed sądami,
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prokuratorami i w komisariatach policji, a także np. wobec zakładów ubezpieczeń)
powinna być wykonywana przez profesjonalistów, tj. adwokatów i radców prawnych
•    To założenie projektu ustawy, którą Naczelna Rada Adwokacka złoży w formie petycji.
•    Ustawa przyczyni się do podniesienia poziomu usług prawnych, ochrony
konsumentów, usprawnienia pracy sądów, a do tego otworzy rynek dla coraz większej
rzeszy młodych, profesjonalnych prawników – adwokatów i radców prawnych, którzy
spełniają kryteria wykonywania zawodu.

 

Na posiedzeniu plenarnym 10 września 2022 r. Naczelna Rada Adwokacka zdecydowała o złożeniu w
trybie petycji projektu ustawy o szczególnych zasadach prowadzenia działalności gospodarczej
polegającej na świadczeniu pomocy prawnej, tj. projektu zmierzającego do uregulowania rynku
świadczenia pomocy prawnej w Polsce.

Cel projektu ustawy - kto powinien świadczyć pomoc prawną w Polsce? 

Celem projektu jest zapewnienie rzetelnej i profesjonalnej pomocy prawnej. Cel ten powinien być
zrealizowany poprzez wprowadzenie zasady, że pomoc prawna w Polsce (doradztwo prawne,
reprezentacja przed sądami, prokuratorami i w komisariatach policji, a także np. wobec zakładów
ubezpieczeń) powinna być wykonywana przez profesjonalistów, tj. adwokatów i radców prawnych,
czyli przez osoby, które posiadają doświadczenie i wykształcenie prawnicze, zdały państwowy
egzamin zawodowy, zobowiązane są do zachowania tajemnicy zawodowej (np. tajemnicy
adwokackiej) oraz przestrzegania kodeksu etyki zawodowej, podlegające odpowiedzialności
dyscyplinarnej i posiadające ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej na wypadek wyrządzenia
szkody przy udzielaniu pomocy prawnej.

Kto obecnie może udzielać pomocy prawnej Polsce?

Właściwie każdy przedsiębiorca, który prowadzi działalność gospodarczą polegającą na świadczeniu
pomocy prawnej, bez zawodowego przygotowania teoretycznego i praktycznego. Nie musi przy tym
posiadać ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej, nie jest też zobowiązany do zachowania
tajemnicy zawodowej, nie podlega zasadom etycznym, nie musi mieć doświadczenia, wiedzy i
umiejętności w zakresie prawa.

W jaki sposób odróżnić profesjonalną kancelarię od tej prowadzonej przez
przedsiębiorców, których prawnicze kwalifikacje nie są weryfikowane?

Profesjonalne usługi prawne znaleźć można w kancelarii adwokackiej lub kancelarii radcy prawnego.
Pomoc prawną, której jakość nie jest weryfikowana ani regulowana zasadami etycznymi, świadczą
„kancelarie prawne”, „kancelarie odszkodowawcze” lub „kancelarie doradztwa prawnego”, a także
„firmy odszkodowawcze”.

Na czym dokładnie polegają różnice?

Adwokaci i radcowie prawni:

wiedza prawnicza jest weryfikowana przez państwowy egzamin zawodowy zdawany przed
komisją powołaną przez Ministra Sprawiedliwości,   
umiejętności kształtowane w czasie aplikacji adwokackiej lub radcowskiej oraz praktyki w
kancelariach, sądzie i prokuraturze,
obowiązuje tajemnica zawodowa (tajemnica adwokacka),
obowiązek ustawicznego doskonalenia zawodowego,
obowiązek przestrzegania kodeksu etyki zawodowej,
podlegają odpowiedzialności dyscyplinarnej, w tym np. karze wydalenia z zawodu,
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posiadają ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej (OC) przy wykonywaniu zawodu, co
gwarantuje Klientowi bezpieczeństwo w przypadku błędu,
nie mogą stosować reklamy, nie mogą pozyskiwać klientów w sposób sprzeczny z zasadami
etycznymi (np. podczas wypadków drogowych, na cmentarzach czy w szpitalach).

Inne podmioty, które nie mają uprawnień adwokata lub radcy prawnego:

nie ma wymogu ukończonych studiów prawniczych ani prawniczego egzaminu zawodowego,
nie ma wymogu doświadczenia w pracy w kancelarii ani sądzie,
nie obowiązuje tajemnica zawodowa (na wzór adwokackiej czy obrończej),
nie ma obowiązku doszkalania się,
nie obowiązują zasady kodeksu etyki zawodowej,
nie dotyczy ich odpowiedzialność dyscyplinarna,
nie jest wymagane ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej na wypadek szkody
wyrządzonej klientowi,
dowolność stosowania reklamy, w tym bardzo często stosowane pozyskiwanie klientów w
szpitalach czy na cmentarzach albo w innych nieakceptowalnych okolicznościach.

Obrazowym przykładem takich różnic jest także to, że o ile w samorządach zawodów zaufania
publicznego – adwokatów lub radców prawnych – udzielanie porad prawnych przeciwnym stronom
sporu, np. rozwodzącym się małżonkom, może skutkować dyscyplinarnym wydaleniem z zawodu, o
tyle przedsiębiorca niebędący adwokatem ani radcą prawnym może podjąć się takich porad bez
żadnych zawodowych konsekwencji. Innymi słowy taki przedsiębiorca nie musi martwić się tzw.
konfliktem interesów. Jedynymi poszkodowanymi będą klienci.

Czy takie otwarcie i brak regulacji pomocy prawnej w Polsce dotyczy wszystkich usług
prawniczych?

Otóż nie. Obowiązujące prawo zastrzega czynności świadczone przez notariuszy, doradców
podatkowych, rzeczników patentowych i doradców restrukturyzacyjnych dla wybranych zawodów
zaufania publicznego. Nie mogą ich świadczyć podmioty niespełniające określonych kryteriów.
Naruszenie tych zasad, np. w przypadku doradców podatkowych, jest przestępstwem.

Czy tak jest na świecie?

Ograniczenia podmiotów, które mogą świadczyć pomoc prawną do zawodów prawniczych istnieją w
wysoko rozwiniętych krajach Europy, takich jak Niemcy, Francja czy Hiszpania, ale także np. w USA.
Projekt ustawy przygotowany przez NRA jest zgodny z prawem Unii Europejskiej.

Skąd taki stan rzeczy w Polsce?

To efekt uboczny otwarcia zawodów prawniczych po reformie Prawa o adwokaturze, nazywanej
potocznie „Lex Gosiewski”. Miało ono uzasadnienie dwadzieścia lat temu, gdy w Polsce na 100 tys.
mieszkańców przypadało 15 adwokatów lub radców prawnych. Ale już w 2016 roku na 100 tys.
mieszkańców przypadało 126 profesjonalnych pełnomocników, a dziś trudno już mówić o braku
adwokatów czy radców prawnych na rynku usług prawnych. Przeprowadzona wówczas reforma
dokonała zasadnego zderegulowania dostępu do zawodów prawniczych (tzw. otwarcia zawodów
prawniczych), co przyczyniło się do zdecydowanego zwiększenia się dostępności adwokatów i
radców prawnych, a jednocześnie doprowadziło do obniżenia wysokości cen tych usług, które
obecnie utrzymują się na stałym poziomie.

Czy ustawa ma znieść deregulację zawodów?

Projekt ustawy proponowany przez NRA nie zmierza do ograniczenia dostępu do zawodów
prawniczych – deregulacja tych zawodów nastąpiła 20 lat temu. Celem ustawy jest profesjonalizacja
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usług prawnych i zagwarantowanie, że osoby podejmujące się świadczenia tych usług będą spełniać
wymagania opisane na wstępie, konieczne dla ochrony klientów, a klienci nie będą narażani na
szkody ze strony przypadkowych podmiotów, które nie mają wiedzy, doświadczenia i przygotowania
do świadczenia pomocy prawnej.

Ograniczenie grupy osób uprawnionych do świadczenia pomocy prawnej do członków zawodów
zaufania publicznego nie ograniczy dostępu przeciętnego Polaka do pomocy prawnej, a podwyższy
jej poziom.

Skutki przyjęcia ustawy

Podniesienie poziomu usług prawnych, ochrona konsumentów, usprawnienie pracy sądów, a do tego
otwarcie rynku dla coraz większej rzeszy młodych, profesjonalnych prawników – adwokatów i radców
prawnych, którzy spełniają kryteria wykonywania zawodu.

 

(czytaj uchwałę NRA)

(czytaj projekt ustawy)
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Prezes NRA powiadamia Premiera o naruszeniu
prawa przez Ministra Sprawiedliwości

Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej, adw. Przemysław Rosati, powiadamia Prezesa
Rady Ministrów, Mateusza Morawieckiego o naruszeniu prawa przez Ministra
Sprawiedliwości. 
Chodzi o niedopełnienie przez ministra obowiązku zasięgnięcia opinii NRA w trybie
określonym w ustawie Prawo o Adwokaturze przed przyjęciem zmian w
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rozporządzeniach dotyczących opłat za czynności adwokackie i za sprawy z
urzędu. 

Ta sprawa była przedmiotem obrad Naczelnej Rady Adwokackiej, która zebrała się w dniach 9-10
września 2022 roku.

Naczelna Rada Adwokacka stanęła na stanowisku, że Minister Sprawiedliwości, wydając
rozporządzenie z dnia 24 sierpnia br. zmieniające rozporządzenie w sprawie opłat za czynności
adwokackie (Dz.U. 2022 r. poz. 1813) oraz rozporządzenie z dnia 24 sierpnia br. zmieniające
rozporządzenie w sprawie ponoszenia przez Skarb Państwa kosztów nieopłaconej pomocy prawnej
udzielonej przez adwokata z urzędu (Dz. U. 2022 r. poz. 1804), nie zasięgnął opinii NRA w trybie
określonym wprost w art. 16 ust. 2 i 3 oraz art. 29 ust. 2 ustawy z dnia 26 maja 1982 r. Prawo o
adwokaturze.

W piśmie do Premiera adw. Przemysław Rosati informuje, że projekty obu rozporządzeń Ministra
Sprawiedliwości wpłynęły do NRA 4 sierpnia br. przy piśmie wiceministra sprawiedliwości Marcina
Warchoła, ale zostały przekazane w trybie § 36 ust. 1 w zw. z § 140 uchwały Rady Ministrów Nr 190 z
dnia 29 października 2013 r. – Regulamin pracy Rady Ministrów (M.P. z 2022 r. poz. 348).

Tymczasem Minister Sprawiedliwości, przed przyjęciem projektowanych zmian, jest zobowiązany do
zasięgnięcia opinii Naczelnej Rady Adwokackiej w trybie określonym wprost w art. 16 ust. 2 i 3 oraz
art. 29 ust. 2 ustawy z dnia 26 maja 1982 r. Prawo o adwokaturze.

Na tę nieprawidłowość zwrócił uwagę adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, w piśmie do
Wiceministra Sprawiedliwości Marcina Warchoła, skierowanym 9 sierpnia br.

(czytaj pismo z 9 sierpnia br. )

W piśmie tym Prezes NRA wskazał, że Naczelna Rada Adwokacka przystąpi do zaopiniowania
projektów w formie właściwej dla działania organu kolegialnego niezwłocznie po ich otrzymaniu w
trybie przewidzianym przepisami ustawy Prawo o adwokaturze.

Jednocześnie w tym samym piśmie do wiceministra Warchoła, zważywszy na fakt, że wydanie opinii
nie może być dokonane w oderwaniu od przesłanek wskazanych przez ustawodawcę - które organ
wydający rozporządzenia ma bezwzględny obowiązek wziąć pod uwagę, a wcześniej zgromadzić i
przenalizować - Prezes NRA zwrócił się do wiceministra Marcina Warchoła z wnioskiem o
udostępnienie przedmiotowych danych (o których mowa w art. 16 ust. 2 i 3 oraz w art. 29 ust.2
Prawa o adwokaturze), na bazie których zaproponowano w projekcie wysokość wynagrodzenia za
świadczenie pomocy prawnej w poszczególnych kategoriach spraw. Naczelna Rada Adwokacka
potrzebuje tych danych dla przeanalizowania przed wydaniem trafnej opinii do projektów
rozporządzeń.

Na pismo Prezesa NRA z 9 sierpnia br. Ministerstwo Sprawiedliwości nie odpowiedziało. W zaistniałej
sytuacji stanowisko w ramach konsultacji społecznych zostało przedstawione jedynie przez Instytut
Legislacji i Prac Parlamentarnych ‒ jednostkę działającą przy NRA, która to jednostka wzięła udział w
konsultacjach publicznych, nie wydając żadnej opinii, albowiem nie jest do tego zgodnie z decyzją
ustawodawcy powołana.

„W imieniu Naczelnej Rady Adwokackiej niniejszym informuję Pana Premiera o zaistniałej sytuacji i
naruszeniu prawa przez Ministra Sprawiedliwości przy wydaniu wskazanych powyżej rozporządzeń”.
– napisał adw. Przemysław Rosati, prezes NRA.

 

(czytaj pismo do Premiera RP)
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Posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady
Adwokackiej 15 września 2022
Posiedzenie Prezydium NRA odbyło się 15 września w formie zdalnej. 

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, przedstawił sprawy bieżące. Poinformował, że zgodnie z
uchwałą Naczelnej Rady Adwokackiej, złożył petycję z projektem ustawy o szczególnych zasadach
prowadzenia działalności gospodarczej polegającej na świadczeniu pomocy prawnej, tj. projektu
zmierzającego do uregulowania rynku świadczenia pomocy prawnej w Polsce. Petycja została złożona
do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, Rady Ministrów, Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.

Prezes NRA, zgodnie z upoważnieniem NRA, poinformował Prezesa Rady Ministrów o naruszeniu
przez Ministra Sprawiedliwości prawa w zakresie nie zasięgnięcia opinii NRA co do zmiany stawek
adwokackich i za sprawy z urzędu.

Trwają ślubowania adwokackie, 14 września w Krakowie, 15 września w Częstochowie oraz
planowane na 16 września w Gdańsku. W uroczystościach uczestniczą Prezes NRA i członkowie
Prezydium. 

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA przedstawił sprawy finansowe, Prezydium podjęło decyzje w
tych sprawach.

Adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury oraz adw. Jacek Ziobrowski,
przewodniczący Wyższego Sądu Dyscyplinarnego, omówili sprawy bieżące pionu dyscyplinarnego.
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Prezydium podjęło uchwałę odwołującą z funkcji wiceprezesa Centrum Mediacji NRA adwokatów:
Cezarego Rogulę i dr. Roberta Bogdzio. Jednocześnie uchwała Prezydium NRA zawiera informacje o
wygaśnięciu powołania do Rady Konsultacyjnej Centrum Mediacji NRA wskazanych w uchwale
adwokatów: adw. Moniki Spieler, adw. Anny Janickiej, adw. Katarzyny Effort-Szczepaniak, adw.
Magdaleny Bielskiej, adw. Małgorzaty Szwedowskiej, adw. dr. Roberta Bogdzio, adw. dr Katarzyny
Golusińskiej, adw. Katarzyny Piotrowskiej-Mańko. 

Prezydium NRA przyjęło również uchwałę, w której powierzyło pełnienie obowiązków Prezesa
Centrum Mediacji NRA adw. dr Małgorzacie Kożuch.

Prezes NRA omówił sprawy wykonawcze z posiedzenia plenarnego Naczelnej Rady Adwokackiej z
9-10 września 2022 r. Prezydium wykonując stanowisko Naczelnej Rady Adwokackiej z 10 września
2022 r. ustaliło działania związane z formami protestu adwokatów przeciwko rażąco niskim
wynagrodzeniom za prowadzenie spraw z urzędu. Z ramienia Prezydium sprawą zajmuje się adw.
Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA.

Prezes NRA poinformował o rozpoczęciu prowadzenia działalności gospodarczej przez Fundację
Adwokatury.

Prezydium zatwierdziło porozumienie o organizacji wspólnej konferencji naukowej pt. „Ochrona
tajemnicy adwokackiej w usługach online” pomiędzy Naczelną Radą Adwokacką, Wydziałem
Administracji i Nauk Społecznych Politechniki Warszawskiej i Wydziałem Prawa i Administracji
Uniwersytetu Gdańskiego.

Gośćmi Prezydium byli: adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury, adw. Mirosława
Pietkiewicz, przewodnicząca Centralnego Zespołu Wizytatorów, adw. Jacek Ziobrowski, prezes
Wyższego Sądu Dyscyplinarnego.

Kolejne posiedzenie Prezydium odbędzie się 22 września br.
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Od 19 września adwokaci rozjaśnią prawo - w
szkołach

Średnio co sekundę ktoś, często nieświadomie, dokonuje jakiejś czynności prawnej
przez Internet. 
Zakupy online, koncerty, filmy i gry: coraz więcej aktywności przenosi się do
świata wirtualnego, gdzie - szczególnie na młodych - czeka wiele zagrożeń
prawnych. 
Adwokaci wychodzą z inicjatywą, by pokazać młodzieży, jak uniknąć zagrożeń.
Od 19 do 30 września w niemal 100 szkołach będą „rozjaśniać prawo”. 

Akcja edukacyjna „Adwokaci rozjaśniają prawo” rozpocznie się 19 września. W ponad 100
placówkach szkolnych, które zgłosiły się do programu, adwokaci i aplikanci adwokaccy będą
prowadzić zajęcia dla uczniów VII i VIII klas szkoły podstawowej, II klas liceów oraz dla podopiecznych
Młodzieżowych Ośrodków Wychowawczych.

W akcji wezmą udział adwokaci i aplikanci z 24 izb adwokackich z całego kraju.

Z zajęć o bezpiecznym korzystaniu z zakupów online, poszanowaniu i ochronie praw autorskich i
dóbr osobistych w  internecie skorzysta kilkanaście tysięcy uczniów.

Akcja zakończy się 30 września 2022 r.

Koordynatorem akcji na szczeblu ogólnopolskim jest adwokat Maria Janik, Przewodnicząca Komisji
Edukacji Prawnej NRA.
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Adw. B. Tiutiunik na temat zatrudniania i
wynagradzania aplikantów adwokackich
O zasadach zatrudniania i wynagradzania aplikantów adwokackich przez patronów mówi
w rozmowie z red. Anną Wojdą adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA. Wywiad ukazał
się 12 września na łamach "Rzeczpospolitej".

Wiceprezes NRA informuje, że w związku z petycją, która była procedowana w Sejmie,
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wypowiedziami przedstawicieli Ministerstwa Sprawiedliwości w tej sprawie, a także głosami
aplikantów w przestrzeni publicznej, Naczelna Rada Adwokacka zwróciła się do okręgowych rad
adwokackich o informacje, czy sposób wynagradzania aplikantów przez adwokatów, rozliczenia
finansowe między nimi w poszczególnych izbach są problemem na tyle istotnym, by powodowały
postępowania skargowe lub dyscyplinarne z udziałem adwokatów. Z danych statystycznych, które
spłynęły z poszczególnych izb, wynika, że problem nie jest tej rangi, jak próbuje go kształtować autor
petycji, która trafiła do Sejmu.

"Dostrzegamy go jednak i nie bagatelizujemy. Nigdy, jeśli chodzi władze adwokatury, nie było i nie
będzie przyzwolenia na niepłacenie aplikantom za wykonywaną pracę." - mówi adw. Bartosz
Tiutiunik.
 

Wiceprezes NRA podkreśla również, że w relacjach adwokat-aplikant nie powinno być zachowań
nieuczciwych, które by wykorzystywały podległość czy fakt, że aplikant potrzebuje patronatu. Jeśli
obie strony decydują się na współpracę na określonych warunkach i zasadach, w tym finansowych,
to te warunki i zasady powinny być przestrzegane.

(przejdź do rozmowy na stronie rp.pl)

 

 

Raport Wolters Kluwer: Future Ready Lawyer 2022
Aż 91% działów prawnych oczekuje, że współpracujące z nimi kancelarie w pełni
wykorzystują technologię
Ponad 80% prawników twierdzi, że bardzo ważna jest dla nich praca dla działu
prawnego lub kancelarii zaawansowanych technologicznie
Rosnące znaczenie LegalTech to najważniejszy trend dla 79% prawników
64% działów prawnych i 63% kancelarii zwiększy inwestycje w oprogramowanie w
ciągu przyszłego roku.
Dane te znajdują się w raporcie wydawnictwa Wolters Kluwer Future Ready Lawyer
2022, który jest już dostępny w języku polskim.
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Badanie Future Ready Lawyer przeprowadzono wśród 751 prawników z 10 krajów Europy (w tym z
Polski) i USA – po raz czwarty z rzędu. Prezentuje ono aktualne spojrzenie na branże prawniczą w
wymagającym czasie pandemii, wojny w Ukrainie i globalnych zawirowań społeczno-gospodarczych.

Według raportu z badania trendy, które będą miały największy wpływ na branżę w ciągu najbliższych
trzech lat, to:

rosnące znaczenie technologii prawniczej – 79% wskazań
radzenie sobie ze zwiększoną ilością i złożonością informacji – 79%
wychodzenie naprzeciw zmieniającym się oczekiwaniom klientów/managerów – 79%.

Jednak tylko 36% lub mniej prawników twierdzi, że ich organizacja jest bardzo dobrze przygotowana
do radzenia sobie z którymkolwiek z tych wyzwań.

A jakie są nowe i rozwijające się obszary prawa?

77% ankietowanych twierdzi, że radzenie sobie z obszarami zgodności, takimi jak prywatność
danych oraz ESG (środowisko, społeczna odpowiedzialność i ład korporacyjny) stanowi coraz
istotniejszy trend
56% prawników korporacyjnych i 45% prawników pracujących w kancelariach zauważa, że w
ciągu ostatniego roku wzrosło zapotrzebowanie na wytyczne ESG. Większość jednak twierdzi,
że ich organizacja nie jest dobrze przygotowana do radzenia sobie z tym wyzwaniem.

Raport zawiera m.in. komentarz adw. Przemysława Rosatiego, prezesa Naczelnej rady Adwoakckiej,
w którym czytamy, że prawnik gotowy na przyszłość to prawnik dostrzegający trendyi potrafiący na
nie odpowiedzieć. Kancelaria przyszłości to kancelaria, która nie boi się kosztów inwestowania w
nowe technologie, dzięki którym spełni zmienne i rosnące oczekiwania zarówno klientów, jak i
pracowników. Prezes NRA podkreśla też, że "dziś w Adwokaturze duży nacisk kładziemy na
promowanie i wdrażanie nowych technologii, a także na informatyzację samorządu. Jesteśmy też u
progu przygotowania zasad etycznych regulujących korzystanie przez adwokatów z nowych
technologii. Naszym nadrzędnym celem jest, by każdy adwokat otrzymał odpowiednie wsparcie w
poznawaniu i wykorzystaniu narzędzi niezbędnych do płynnego przejścia z pracy analogowej do
cyfrowej".

 

Cały raport Future Ready Lawyer 2022 można bezpłatnie pobrać: (przejdź do strony z raportem)
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Zaproszenie na 8. Forum Prawa Mediów
Elektronicznych 
Pod patronatem Naczelnej Rady Adwokackiej 28 września odbędzie się 8. Forum Prawa
Mediów Elektronicznych. Stacjonarnie wydarzenie będzie miało miejsce na Wydziale
Humanistycznym Uniwersytetu Śląskiego w Katowicach. W Forum będzie można
uczestniczyć online. 

Forum Prawa Mediów Elektronicznych jest ogólnopolską konferencją naukową organizowaną przez
kilka renomowanych podmiotów: Uniwersytet Śląski, Uniwersytet Szczeciński, CYBER SCIENCE
-Śląskie Centrum Inżynierii Prawa, Technologii i Kompetencji Cyfrowych), CBKE (Centrum Badań
Problemów Prawnych i Ekonomicznych Komunikacji Elektronicznej działające przy Uniwersytecie
Wrocławskim).

Ponadto partnerami wydarzenia są także podmioty zarówno ze sfery biznesu (Samsung, Asseco,
Związek Banków Polskich) jak i podmioty ze sfery publicznej (Cyfrowa Polska, Województwo Śląskie).

Tematyka tegorocznej edycji konferencji obejmuje szeroko pojęte prawo nowych technologii, ze
szczególnym uwzględnieniem zagadnień, związanych z e-wymiarem sprawiedliwości
(cyfrowy sąd), tokenizacji gospodarki cyfrowej, dane w przemyśle 4.0. 

Prelegentami podczas wydarzenia będą naukowcy oraz osoby ze świata finansów,
informatyki i biznesu. 

Ważnym społecznie tematem poruszanym podczas forum będą zagadnienia dotyczące projektu
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rozporządzenia ustanawiającego zasady przeciwdziałania i zwalczania wykorzystywania
seksualnego dzieci w internecie.

Poniżej załączamy program Forum w interaktywnym pliku pdf.

(pobierz plik)

Link to rejestracji znajduje się wewnątrz pliku pdf. 

Po kliknięciu na ikonę „rejestracja” (str. 3) zostaną Państwo przekierowani do formularza
zgłoszeniowego,

Również na str. 3 po kliknięciu w ikonę „transmisja” mogą Państwo na żywo śledzić wydarzenie - bez
konieczności przyjazdu do Katowic.

Wydarzenie jest spójne z działaniami samorządu, szczególnie w zakresie cyfryzacji i informatyzacji
środowiska adwokackiego oraz edukacji i promocji nowych technologii w ramach wykonywania
zawodu Adwokata.

Adw. Przemysław Rosati

Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej

 

Adw. Grzegorz Kopeć

Przewodniczący Komisji Doskonalenia Zawodowego
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Trwa nabór na Studia LLM: Krajowe i
międzynarodowe prawo gospodarcze i handlowe
dla praktyków
•    Wyższa Szkoła Humanitas w partnerstwie z Izbą Adwokacką w Katowicach zapraszają
adwokatów i aplikantów adwokackich na studia Master of Laws (LLM) o kierunku Krajowe
i międzynarodowe prawo gospodarcze i handlowe dla praktyków.
•    Nabór trwa do 30 września br. 
•    Program realizowany jest w ramach dwusemestralnych studiów podyplomowych w
trybie hybrydowym.

 

Program prestiżowych studiów LLM w Wyższej Szkole Humanitas zapewnia solidną wiedzę
praktyczną, możliwość poszerzenia umiejętności posługiwania się krajowymi i międzynarodowymi
przepisami prawa gospodarczego i handlowego, rozumienia kwestii prawnych istotnych dla
efektywnego funkcjonowania przedsiębiorstwa na globalnym rynku. Program wzbogacony został o
kurs z zakresu kompetencji miękkich, jego założeniem jest wyposażenie uczestników w warsztat
umiejętności interpersonalnych z zakresu: negocjacji, autoprezentacji i wystąpień publicznych oraz
odporności psychicznej.

Celem studiów jest przygotowanie uczestników do pracy w międzynarodowym i korporacyjnym
środowisku. Praktyczny wymiar kształcenia odnosi się do wykładni przepisów, ich praktycznego
stosowania oraz pokazania możliwości praktycznego wykorzystywania nowych instytucji, które z
uwagi na dynamiczne otoczenie gospodarcze, ciągle ulegają zmianie. W trakcie studiów uczestnicy
rozwijać będą umiejętność krytycznego myślenia i analizy w obszarze kluczowych kwestii prawnych.
Swój warsztat pracy trenować będą w trakcie seminariów i ćwiczeń z wykorzystaniem aktywnych
metod pracy, w tym symulacji. Zajęcia na studiach prowadzą znani eksperci międzynarodowego
prawa gospodarczego i handlowego, odnoszący sukcesy w swojej dziedzinie.

Organizacja zajęć na kierunku LLM:

•    czas trwania: 1 rok, 2 semestry, 15 zjazdów,
• zajęcia prowadzone są w trybie weekendowym, soboty i niedziele z wyłączeniem świąt i wakacji
oraz wolnych weekendów,
•    program realizowany jest w języku polskim oraz angielskim,
• zajęcia stacjonarne i online realizowane są w ramach wykładów, w tym wykładów specjalnych,
seminariów odwołujących się do pracy na określonych case study, ćwiczeń, w ramach których
uczestnicy pracują z wykorzystaniem symulatorów oraz pracy własnej uczestników,
•    zajęcia online odbywają się poprzez platformę ClickMeeting, Zoom, Moodle.

Zapisy na studia LLM. Krajowe i międzynarodowe prawo gospodarcze i handlowe dla praktyków są
otwarte do 30 września 2022 r. Decyduje kolejność zgłoszeń.

Szczegółowy program studiów oraz korzyści z nimi związane znajdą Państwo na stronie Wyższej
Szkoły Humanitas: https://www.humanitas.edu.pl/llm
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Za bezpośrednie zapisy na studia oraz kontakt z kandydatem odpowiada:

mgr Kamila Nalewajka
Zastępca Kierownika Działu Marketingu i Rekrutacji
tel: +48 538020103
e-mail: mba.rekrutacja@humanitas.edu.pl
www.humanitas.edu.pl

 

Szkoła Prawa Ukraińskiego na Uczelni Łazarskiego
- trwają zapisy

Wydział Prawa i Administracji Uczelni Łazarskiego w Warszawie organizuje Szkołę
Prawa Ukraińskiego  - dwa semestry obejmujący 130 godzin lekcyjnych zajęć w
formie hybrydowej (zdalne/stacjonarne).
Zapisy trwają do 30 września. 
Naczelna Rada Adwokacka podpisała 13 czerwca br. umowę o współpracy przy
tworzeniu Szkoły Prawa Ukraińskiego w ramach Wydziału Prawa i Administracji
Uczelni Łazarskiego.

Do udziału w Szkole Prawa Ukraińskiego zaproszeni są adwokaci, radcowie prawni, notariusze i
wszyscy, których interesuje prawo Ukrainy.

Program kursu prawa ukraińskiego przewiduje 10 przedmiotów, z czego wszystkie będą prowadzone
przez wykładowców dydaktyków praktyków, w tym adwokatów, radców prawnych, sędziów w tym
także Sądu Najwyższego Ukrainy.
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Wykładowcy to przedstawiciele uczelni Ukraińskich: Uniwersytet Tarasa Szewczenki w Kijowie,
Wschodnioeuropejski Uniwersytet im. Lesi Ukrainki w Łucku.

Uczestnicy mają do wyboru zajęcia prowadzone w całości w języku polskim albo w całości w języku
ukraińskim.

Szkoła została stworzona, aby dać uczestnikom możliwość poznania przepisów prawnych
obowiązujących w Ukrainie.

Absolwenci otrzymują dyplom Uczelni Łazarskiego oraz ukraińskie świadectwo podwyższenia
kwalifikacji.

Link do szczegółowego opisu oraz warunków rekrutacji: https://www.lazarski.pl/pl/oferta-
edukacyjna/szkoly-praw-obcych/szkola-prawa-ukrainskiego/

 

Program zajęć w ramach Szkoły Prawa Ukraińskiego obejmuje naukę poniższych dziedzin prawa
ukraińskiego:

prawo gospodarcze
prawo handlowe
prawo cywilne
postępowanie cywilne
prawo administracyjne i postępowanie sądowo – administracyjne
postępowanie administracyjne
prawo pracy
postępowanie arbitrażowe
prawo bankowe
prawo finansowe
prawo podatkowe
prawo celne
prawo konstytucyjne
prawo karne
postępowanie karne

Wykłady odbywają się w języku polskim.
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Cyberbezpieczeństwo z perspektywy adwokatów -
cykl bezpłatnych wykładów
Komisja Doskonalenia Zawodowego Naczelnej Rady Adwokackiej razem z wydawnictwem
Wolters Kluwer zaprasza na cykl bezpłatnych wykładów dla adwokatów i aplikantów
adwokackich na temat Nowych technologii w praktyce prawnika. Na 21 września
zaplanowano wykład „Cyberbezpieczeństwo z perspektywy adwokatów”  

Wykładowca: Pan dr Marcin Rojszczak - specjalista w zakresie bezpieczeństwa IT oraz ochrony
prywatności w Internecie. Adiunkt na Wydziale Administracji i Nauk Społecznych Politechniki
Warszawskiej. 

Czas trwania: 180 min.

Szkolenie odbędzie  się w dniu 21 września o godz. 17.00

Za udział w webinarze bądź odsłuchanie całego wykładu można uzyskać 3 punkty
szkoleniowe w ramach doskonalenia zawodowego.

Dokładne informacje dotyczące wykładu oraz rejestracji na szkolenie znajdują się pod linkiem
(przejdź do strony) 

Wykład będzie prowadzony na żywo, a nadto zostanie nagrany i zamieszczony na stronie samorządu
adwokackiego https://palestra.pl/pl/e-palestra/

adw. Grzegorz Kopeć
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Przewodniczący Komisji Doskonalenia Zawodowego Naczelnej Rady Adwokackiej 

Nagranie z repetytorium z konstrukcji apelacji w
sprawach karnych dostępne
W imieniu Komisji Aplikacji Adwokackiej Naczelnej Rady Adwokackiej oraz redakcji
miesięcznika „Palestra” zapraszamy szczególnie aplikantów adwokackich 1 roku na
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ogólnopolskie zajęcia repetytoryjne z konstrukcji apelacji w sprawach karnych przed
kolokwium rocznym. Nagranie z 10 września br. jest dostępne na stronie e-Palestry, po
zalogowaniu. 

Prowadzący – Henryk Komisarski, sędzia Sądu Apelacyjnego w Poznaniu.

Wykład jest adresowany przede wszystkim dla aplikantów adwokackich i jest dostępny tylko po
zalogowaniu w Portalu „Palestry” w zakładce „e-Palestra”.

(przejdź do strony)

Za udział w webinarze nie są przyznawane punkty szkoleniowe w ramach doskonalenia zawodowego.
W przypadku nieposiadania konta na portalu Palestry należy dokonać uprzedniej rejestracji na
https://palestra.pl/pl/zaloguj .

W imieniu Komisji Aplikacji Adwokackiej NRA

adw. Marcin Derlacz – przewodniczący

adw. Maria Kozłowska – sekretarz

Wykład z uwagi na rozmiar zamieszczony jest w 2 częściach.
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Zrównoważone finanse – nowe Podyplomowe
Studium Prawno-Finansowe na UW
Uniwersytet Warszawski planuje uruchomienie 23 października br. I edycji nowych
studiów: „Zrównoważone finanse – Podyplomowe Studium Prawno-Finansowe”. Studia
adresowane są m.in. do prawników.

Rekrutacja na studia prowadzona jest w formie zgłoszeń on-line. Zajęcia prowadzone będą w formie
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hybrydowej - wybór formy uczestnictwa (forma zdalna albo osobista) będzie należał do uczestników.
Całość zajęć będzie odbywać się na terenie Kampusu Centralnego Uniwersytetu Warszawskiego.

ul. Krakowskie Przedmieście 26/28, 00-927 Warszawa
tel.: 22-55-24-450
e-mail: zrownowazone.finanse@wpia.uw.edu.pl

Studia adresowane są do pracowników sektora finansowego, działów compliance i audytu,
prawników, konsultantów, administracji publicznej, a także osób pragnących podnieść kwalifikacje w
zakresie zrównoważonych finansów, ESG i zrównoważonego rozwoju w ujęciu prawno-biznesowym.

 

Więcej na stronie: (przejdź do strony)

 

Webinarium CCBE: Nadzór i wpływ nowoczesnych
narzędzi szpiegowskich na prawa podstawowe
CCBE i Fundacja Prawników Europejskich (ELF) zapraszają do udziału w webinarium na
temat "Nadzoru i wpływu nowoczesnych narzędzi szpiegowskich na prawa podstawowe"
w poniedziałek, 10 października 2022 roku w godzinach 10.00-12.00.

Webinarium, w którym wezmą udział eksperci wysokiego szczebla, dostarczy informacji na temat
wpływu nowoczesnych narzędzi szpiegowskich, takich jak Pegasus, na prawo do prywatności i
ochrony danych, a także na poufność między prawnikiem a klientem.
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Program webinarium dostępny jest tutaj: (przejdź do strony)

Udział w webinarium jest bezpłatny i otwarty dla wszystkich, ale wymagana jest wcześniejsza
rejestracja: (przejdź do strony rejestracji)

(pobierz program w pdf)

XXIII Turniej Adwokatów TOGAGOLF 2022 
XXIII Turniej TOGAGOLF 2022 został rozegrany 10-11 września 2022 r. na polu golfowym
w Naterkach k/Olsztyna.

Jest to najstarszy ogólnopolski turniej golfowy w Polsce, rozgrywany co roku w jednym miejscu.
Turniej popularyzuje zawód adwokata w środowisku związanym z biznesem i integruje środowisko.

TOGAGOLF jest jedną z największych imprez golfowych w Polsce. W tym roku zdecydowaliśmy się na
ograniczenie ilości uczestników do 100 osób.
Rozegrane zostały kolejne XI Drużynowe Mistrzostwa Izb Adwokackich w Golfie. W tej rywalizacji
zwyciężyła drużyna izby olsztyńskiej w składzie adw. Krzysztof Królikowski i adw. Jan Wasilewski
przed izbami: warszawską (adw. Kamil Miężalski i adw. Wojciech Bagiński), łódzką (adw. Grzegorz
Kwiatkowski i adw. Andrzej Piotrowski) wrocławską (adw. Andrzej Pasierski i adw. Mateusz
Szymański) oraz szczecińską (adw. Andrzej Mataj i adw. Mirosław Łopatto).

W turnieju indywidualnym triumfował adw Krzysztof Królikowski. kolejne miejsca zajęli adw Kamil
Miężalski, adw. Jan Wasilewski, adw. Wojciech Bagiński, adw. Andrzej Piotrowski, adw. Mateusz
Szymański.  Wśród pań najlepszy wynik osiągnęła adw. Zofia Woźniak z Warszawy.

W rywalizacji open brutto zwyciężył Kamil Skóra, a w netto Paweł Szewczak. Klasyfikację prawników
spoza palestry wygrał r.pr. Radosław Radowski. Odbyła się Akademia Golfa, w której osoby
zainteresowane mogły spróbować swych sił. Dzień zakończyła uroczysta kolacja, podczas której
odbył się koncert wirtuoza gitary z Chile. 

Tradycyjnie w niedzielę można było poprawić swoje wyniki podczas turnieju Toga Rewanż.
Wystartowało 68 osób. Bezapelacyjnie w drugim dniu zawodów zwyciężyła adw. Katarzyna Zawada z
Olsztyna przed adw. Grzegorzem Kwiatkowskim z Łodzi i adw. Kamilem Miężalskim z Warszawy. W
pozostałych kwalifikacjach zwyciężyli Sławomir Rytych (brutto), Wojciech Majcherczyk (netto) i
Krzysztof Wolski (prawnicy). 
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Gościem i aktywnym uczestnikiem wydarzenia był adw. Stanisław Estreich - członek Prezydium NRA i
przewodniczący Komisji Integracji Środowiskowej, Kultury, Sportu i Turystyki Naczelnej Rady
Adwokackiej, a także adw. Andrzej Kozielski członek tejże komisji, adw. Stefan Salamon – dziekan
ORA w Olsztynie, Michał Kontraktowicz - wójt Gminy Stawiguda.

TOGAGOLF jako golfowy turniej adwokatów jest rozpoznawalną marką ściśle związaną z Adwokaturą.
Turniej organizuje od 23 lat Okręgowa Rada Adwokacka w Olsztynie, ostatnio z udziałem
miejscowego Stowarzyszenia „Tomaszkowo”.

Sponsorem wydarzenia jest Naczelna Rada Adwokacka, a honorowym patronem imprezy był
Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego.

Więcej informacji o turnieju jest na stronie www.togagolf.pl.

adw. Jerzy Dobrzański
wicedziekan ORA w Olsztynie/organizator turnieju
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Kronika Naczelnej Rady Adwokackiej
Przedstawiamy skrót wydarzeń z udziałem Naczelnej Rady Adwokackiej.

9-10 września, odbyło się posiedzenie plenarne Naczelnej Rady Adwokackiej. (czytaj relację)

12 września, odbyło się spotkanie Komisji ds. Równego Traktowania NRA, które poprowadziła adw.
dr Katarzyna Golusińska, przewodnicząca Komisji.

12 września, odbyło się spotkanie Komisji edukacji prawnej, które poprowadziła przewodnicząca
adw. Maria Janik. W spotkaniu uczestniczył adw. Przemysław Rosati, prezes NRA.

12 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, odbył spotkanie w Ministerstwie Cyfryzacji w
sprawie portalu obsługującego postępowania sądowe.

12 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, wziął udział w uroczystości wręczenia nagród
Polskiej Rady Biznesu.

13 września, odbyło się spotkanie Komisji Aplikacji Adwokackiej.

14 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA oraz adw. Paweł Gieras, prezes Ośrodka
Badawczego Adwokatury, wzięli udział w ślubowaniu adwokackim w Izbie krakowskiej.

15 września, odbyło się posiedzenie Prezydium NRA. (czytaj relację)
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15 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, wziął udział w ślubowaniu adwokackim Izby
częstochowskiej.

15 września, adw. Dorota Kulińska, dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych NRA,
spotkała się z wyznaczonymi przez okręgowe rady adwokacie izbowymi koordynatorami do zadań
związanych z proponowanymi zmianami i funkcjonowaniem systemu nieodpłatnej pomocy prawnej.

16 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA oraz adw. Andrzej Zwara, członek Prezydium
oraz prezes Biblioteki Palestry, wzięli udział w ślubowaniu adwokackim w Izbie w Gdańsku.

16 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, wziął zdalnie udział w ślubowaniu adwokackim w
Izbie w Zielonej Górze.

16 września, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, wziął zdalnie udział w Zgromadzeniu Izby
Adwokackiej w Kielcach.
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